





*Best Buddies Hong Kong "Movement (BBHK)

2016年4月

April 2016



「香港最佳老友運動」優化計劃

「香港最佳老友」運動再獲香港賽馬會慈善信託基金贊助358萬元,作2015-2018年之活動經費,除推動成立老友分社外,更會推動家庭老友、老友大使、畢業生計劃及實證為本研究計劃。

Enhancement Programme for the "Best Buddies Hong Kong" Movement

"Best Buddies Hong Kong" Movement has been further funded by The Hong Kong Jockey Club Charities Trust with an amount of \$3.58million. The funding would be used to organize activities from 2015 to 2018, which include setting up "Best Buddies" Chapters, recruiting Family Buddies and Ambassadors, and promoting the Graduate Programme and the "Evidence-based" Research Project.

拔萃女書院簡介會

經本會介紹,**拔萃女書院與天保民學校有意成立「香港最佳老友」分社**。本運動負責職員於2016年1月11日向拔萃女書院共800名學生簡介「香港最佳老友」運動,學生反應正面。此外,本會亦於1月20日安排拔萃女書院老師、駐校社工及學生探訪天保民學校,以加強師生對智障人士的了解。



Introduction Session for Diocesan Girls' School

Through the connection of our Society, Diocesan Girls' School expressed interest in setting up a BBHK Chapter with Mary Rose School. Our staff introduced the BBHK Movement to 800 students of Diocesan Girls' School on 11 January 2016 and a positive response was received. Our Society also arranged for the teachers, students and the school social worker of Diocesan Girls' School to visit Mary Rose School on 20 January, hoping to enhance their understanding towards persons with intellectual disabilities.







香港賽馬會簡介會

香港賽馬會為了解成立「香港最佳老友」分社之事宜,80位香港賽馬會職員與毅誠工場的服務使用者參加了本會於1月16日及21日舉行的簡介會及共融活動。香港賽馬會員工對活動的反應正面及令人鼓舞。

Introduction Session for The Hong Kong Jockey Club

To learn more about the establishment of a new BBHK Chapter, **The Hong Kong Jockey Club** recruited 80 staff to attend the introduction session on 16 January and the inclusion activity on 21 January together with the service users of Ngai Shing Workshop. The staff of The Hong Kong Jockey Club had good reviews of the activities and they considered the activities as highly inspiring.

舉辦第一屆故事共融比賽

為進一步推廣「平等友誼」及推動「智障人士融入社會」的訊息,本會特別舉辦**全港「『老友鬼鬼』第一屆共融故事演講比賽」**,藉此增加社會大眾對智障人士的認識,促進社會共融。比賽資料如下:

Organized The 1st Inclusion Story Telling Competition

To further promulgate the idea of an "equal friendship" and the message—"including persons with intellectual disabilities into the community", our Society organized **The 1st Inclusion Story Telling Competition**. The aim is to enhance the understanding of community members towards persons with intellectual disabilities, hence achieving social inclusion. Please find details of the Competition as follows:





全港「『老友鬼鬼』第一屆共融故事演講比賽」

幼兒組 : 3歲或以上就讀幼稚園/幼兒園學生

初小組 : 小學一年級至三年級學生 高小組 : 小學四年級至六年級學生 展能組 : 智障人士(不限年齡)

共融隊際賽 : 2-5人自由組合 (不限年齡) 當中最少1名智障人士

備註: 每組設冠、亞、季軍各一名,優異獎2名

所有完成初賽的參加者將獲發證書乙張,以茲鼓勵。

比賽日期

初賽日期 : 2016年3月20日 (星期日) (上午10時至下午6時) 決賽日期 : 2016年4月23日 (星期六) (下午2時至下午5時)

詳情可登入本會網頁 (www.fuhong.org)

The 1st Inclusion Story Telling Competition

Minor Group: Nursery school and kindergarten students aged 3 or above

"Primary 1 to 3" Group : Primary 1 to 3 students "Primary 4 to 6" Group : Primary 4 to 6 students

Advanced Group : Persons with intellectual disabilities (no age restriction) Inclusion Team Competition : Team of 2-5 persons (no age restriction), including at least

one person with intellectual disabilities

Note : Prizes will be awarded to the Champion, 1st Runner-up

and 2nd Runner-up. There will also be two merit awards.
All participants finishing the first round of the competition will be awarded a certificate as a token of encouragement.

Date of Competition:

First Round : 20 March 2016 (Sun) (10 a.m. - 6 p.m.) Final Round : 23 April 2016 (Sat) (2 p.m. - 5 p.m.) Please visit our website (www.fuhong.org) for more details.





分享故事演講技巧

為提升參加者的故事演講技巧,本會邀得 Golden Gate國際幼稚暨幼兒園創辦人楊婉儀女士 及故事演講專家Auntie Van Van分別於2016年 1月22日及2016年1月23日在本會位於荔枝角的 牽蝶康兒中心舉行「故事演講技巧」工作坊。

Share The Story Telling Skills

To enhance the story telling skills of the participants, it is our honour to have Ms Winnie YOUNG, founder of Golden Gate International Kindergarten and Nursery, and Auntie Van Van, expert in story-telling, to share at our Story Telling Competition Workshops organized on 22 and 23 January 2016 at Hin Dip Hong Yee Centre in Lai Chi Kok.

傳媒訪問

「香港最佳老友」運動邀請了柔莊之家 一對老友(服務使用者和社區老友),接 受商業電台訪問,訪問內容已上載至 「香港最佳老友」運動網頁。

本地兒童網上電台頻道Smark B TV及可愛主持心媛於2016年1月23日到扶康會牽蝶康兒中心訪問及介紹「香港最佳老友」運動,以及拍攝「老友鬼鬼」第一屆共融故事演講工作坊的情況。「香港最生老友」運動董事會主席王林小玲女士、老友大使黃佩華及鍾海洋、學生領袖代表陳姵璁及黃宇彤亦被邀接受採訪,有關介紹片段將上載於本運動Facebook網頁,敬請留意!



SHARP

Media Interviews

The BBHK Movement had invited a pair of Best Buddies from Yau Chong Home (Service user and Community Buddy) to attend an interview with the Commercial Radio. The content of the interview has already been uploaded onto the website of BBHK Movement.

Smark B TV, a local Internet radio channel for kids, and Sum Wun, the adorable host of Smark B TV, visited Hin Dip Hong Yee Centre of Fu Hong Society on 23 January 2016. They introduced the BBHK Movement and recorded the 1st Story Telling Competition Workshop. Sum Wun also interviewed Mrs. WONG LAM Siu Ling, Cecilia, Chairman of the Board of BBHK Movement, WONG Pui Wah and Chung Hoi Yeung, Ambassadors of the Movement, and Chan Pui Chung and Wong Yu Tung, Student Leader Representatives. The video will be uploaded onto the Facebook page of BBHK Movement soon. Stay tuned.